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ÅBENT REFERAT 
Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Henrik Larsen 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 26. april 2021 

Varighed: 18.30-21.00 

Sted: KSN - mødelokale 

Tilstedeværende: Henrik Larsen, Dagny Vistisen, 
Morten Thrane, Michael Nielsen, Erik Albrechtsen, 
Lars Christiansen.  
Via Teams: Kirsten Elsborg  
 
Fraværende:  

 

1. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Godkendelse af referat fra mødet den 24. februar 2021.  
 
Drøftelse og konklusion 
Godkendt. 

2. Orientering fra Bychefen 
 
Resumé 
Kort orientering fra bychefen om de vigtigste punkter siden sidste møde 
 

• Hjemmeside – arbejdet pågår stadig. Bychefen undersøger, om det er muligt at offentliggøre en 
del af hjemmesiden før resten er færdiglavet.  

 
• Kulturudvalg – er omdannet, da udvalget skal være arbejdsudvalg for Kulturfestivalen. Nyt 

Kulturudvalg: Palle Winther, Charlote Didriksen, Hanne Balthersen, Jens Emil Sloth Nielsen, Helle 
Skovkjær, Karina Degryr og Dagny Vistisen.  

 
• Kulturfestival – flyttet til uge 33 og afsluttes med Bluesfestival lørdag den 21. august samt en 

symfoni for Bjerringbro i projektet ”Historien Genfortalt.” 
 

• Affaldsindsamling – var en stor succes med cirka 75 deltagere. Indkøbt flere tænger og der laves 
også flere veste.  

 
• Stationen – er blevet præsenteret to gange i TV Avisen og vi håber at stationen i Bjerringbro kan få 

del i de penge, som regeringen har lagt op til skal tildeles landets stationer.  
 

• Vi Er Viborg – har vi indledt et godt samarbejde med omkring udsmykning af byen og ansøgning 
om corona-genstart.  

 
• Foreningsfolder – fortæller om de forskellige foreninger, og hvad de laver. Uddeles til 0-6 klasse i 

fysisk form samt pdf til 7-9 klasse. Også info om Byforum.  
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Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen tager orienteringerne til efterretning.  

3. Økonomi 
 
Resumé:  
Gennemgang af årsregnskab, hvis revisoren når at aflevere det.  
 
Drøftelse og konklusion 
Revisoren har ikke afleveret årsregnskabet endnu, men bychefen meddeler, at det forventes at give et 
overskud. Bl.a. fordi gavekortpenge nu er bogført, hvilket ikke var sket før.  
 
Budgettet bliver sendt ud før formødet til generalforsamlingen. Bychefen forventer dog, at det fremlagte 
budget for 2021 stadig holder vand, hvilket vil sige et underskud omkring 200.000 kroner.  

4. Skoledebat 
 
Resumé:  
Et flertal i bestyrelsen for Bjerringbro Byforum har ad flere omgange givet udtryk for, at man ikke ønsker at 
gå ind i debatten om sammenlægning af Bjerringbros to skoler og en eventuel nedlægning af den anden. 
Senest i november 2020, hvor de øvrige bestyrelsesmedlemmerne på mail over for Erik Albrechtsen gav 
udtryk for, at man ikke mente, at det var en sag for Bjerringbro Byforum. Derfor har bychefen også over 
for andre dele af byen taget dette standpunkt, at Byforum til enhver tid vil arbejde for en moderne og god 
folkeskole i Bjerringbro, men at driftsmetoden overlades til de to skolebestyrelser og Viborg Kommune. 
Spørgsmålet er dog, om der reelt er taget en officiel beslutning, og om der ikke er behov for, at en sådan 
beslutning bliver taget.  
Bychefen indstiller derfor til, at bestyrelsen tager en drøftelse om Byforums eventuelle engagement i 
skoledebatten, og tager endelig stilling til, om det er et emne som Byforum og de fem udvalg skal arbejde 
med, og i så fald hvordan.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen drøftede skolernes fremtid og har konkluderet følgende:  
Byforum har ikke en holdning til, hvorvidt den fremtidige skoledrift skal ske på en eller to matrikler i 
Bjerringbro, men vil til enhver tid arbejde for at skolebørnene i Bjerringbro får den bedst mulige folkeskole 
på baggrund af en politisk beslutning, der er truffet på det bredest mulige grundlag.  
 
Bestyrelsen bakker derfor op om, at Borgerudvalget i samarbejde med skolebestyrelserne faciliterer en 
offentlig debat, hvor så mange stemmer i Bjerringbro som muligt kan blive hørt om skabelsen af den bedst 
mulige folkeskole i Bjerringbro. Ambitionen er at holde en offentlig skoledebat i forbindelse med 
kommunalvalget i 2021.  
  

5. Ansøgning til Viborg Kommune om driftstilskud 
 
Resumé 
Bychefen har udarbejdet ansøgningen, der er fremsendt til borgmester Ulrik Wilbek den 23. april 2021 og 
underskrevet af bychefen, formanden og den kommende formand.  
Ansøgningen er udformet som en ansøgning om et fast årligt driftstilskud på kr. 600.000,- fra Viborg 
Kommune og indeholder derudover et tilsag fra Elfonden om et støttebeløb, såfremt Viborg Kommune 
giver støtte.  
Bestyrelsen bedes drøfte de forhandlingsmuligheder, som man ser foran sig, og hvilke punkter, man er 
villig til henholdsvis at tilbyde eller stå fast på under forhandlingerne.  
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Drøftelse og konklusion 
 
Bestyrelsen tog ansøgningen til efterretning og det aftaltes, at Lars Christiansen, Henrik Larsen og Morten 
Thrane fortsætter forhandlingerne med Viborg Kommune, når de den 16. Juni får foretræde for ØK. 

6. LUKKET SAG 
 

7. Oplukning efter Corona 
 
Resumé: 
Coronas tunge åg letter langsomt men sikkert landet over, og dermed også i Bjerringbro. I dag bliver den 
første blomsterpynt hængt op i byens gader som et led i den genåbningsplan, som Bjerringbro Byforum 
sammen med Vi Er Viborg har ansøgt Viborg Kommune om støtte til.  
Bychefen lægger op til, at bestyrelsen drøfter de muligheder, der åbner sig, og hvordan det kan påvirke de 
enkelte udvalgs områder. Samt eventuelle tiltag, der skal tages i den anledning.  
 
Drøftelse og beslutning  
 På grund af tiden blev dette punkt ikke behandlet. Det må tages i de enkelte udvalg i stedet.  

8. Projekt Blåt Liv Ved Gudenåen 
 
Resumé: 
Siden det seneste bestyrelsesmøde har bychefen i samarbejde med Viborg Kommune skabt projektet ”Blåt 
Liv Ved Gudenåen”. Projektet er en naturlig udløber af Helhedsplanens arbejde omkring Gudenåen, og de 
tanker som Byforum har haft om at skabe mere liv ved vandet og gøre Gudenåen til Bjerringbros naturlige 
samlingspunkt.  
Bychefen vil orientere om projektet og de fremtidige indsatser.  
 
Drøftelse og beslutning 
Bestyrelsen tog bychefens orientering til efterretning, og udtrykte tilfredshed med, at det lykkedes på så 
kort tid at få samlet så mange stemmer i Bjerringbro. Det tolkes som et udtryk for Byforums stærke 
position i Bjerringbro og er endnu et godt argument for at Viborg Kommune bør bakke op med et fast 
årligt tilskud.  

9. Trafik 
 
Resumé: 
Sidsen seneste bestyrelsesmøde har Borgergruppens trafikudvalg fremsendt et forslag omkring farten på 
Gudenåvej. Erik Albrechtsen vil gennemgå tankerne bag forslaget samt kort orientere om andre tiltag på 
trafikområdet.  
 
Drøftelse og beslutning 
Erik fortalte kort, at man endnu ikke har talt med beboere på Gudenåvej og punktet udskydes derfor.  

10. Næste møde 
 
Resumé: 
Bestyrelsen sætter en dato for næste møde. Det skal være en uge før generalforsamlingen den 18. maj. 
Bychefen indstiller, at mødet holdes tirsdag den 11. maj med Generalforsamlingen som eneste punkt på 
dagsordenen.  
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Drøftelse og beslutning 
Vedtaget.  

11. Evt. 
 
Bychefen foreslår, at vi til næste møde indbyder Helle Sørensen fra Vi Er Viborg for at drøfte et tættere 
samarbejde mellem Bjerringbro Byforum og Vi Er Viborg.  

 
 


